
Verbityypit

1. verbityyppi: anta/a-verbit

• infinitiivin pääte esiintyy lyhyen vokaalin jäljessä
• ei erillistä taivutusvartaloa: pääte liitetään suoraan infinitiivivartaloon

Infinitiivi Vartalo Infinitiivin tunnus Taivutus

antaa
 
(huomaa 
astevaihtelu: 
antaa : annan)

anta- -a annan / en anna
annat / et anna
antaa / ei anna
annamme / emme anna
annatte / ette anna
antavat / eivät anna

kysyä kysy- -ä kysyn / en kysy
kysyt / et kysy
kysyy / ei kysy
kysymme / emme kysy
kysytte / ette kysy
kysyvät / eivät kysy

alkaa 
 
(huomaa 
astevaihtelu: 
alkaa :  alan)

alka- -a alan / en ala
alat / et ala
alkaa / ei ala
alamme / emme ala
alatte / ette ala
alkavat / eivät ala



2. verbityyppi: saa/da-verbit

• infinitiivin lopussa on -da, -dä
• infinitiivin tunnus on -da, -dä
• ei erillistä taivutusvartaloa: pääte liitetään suoraan infinitiivivartaloon

Infinitiivi Vartalo Infinitiivin tunnus Taivutus

saada
 

saa- -da saan / en saa
saat / et saa
saa / ei saa
saamme / emme saa
saatte / ette saa
saavat / eivät saa

voida voi- -da voin / en voi
voit / et voi
voi / ei voi
voimme / emme voi
voitte / ette voi
voivat / eivät voi

pysäköidä pysäköi- -dä pysäköin / en pysäköi
pysäköit / et pysäköi
pysäköi / ei pysäköi
pysäköimme / emme pysäköi
pysäköitte / ette pysäköi
pysäköivät / eivät pysäköi



3. verbityyppi: tul/la- ja nous/ta-verbit

• infinitiivin lopussa on -la, -lä, -sta, -stä, -na, -nä, -ra
• taivutusvartalo muodostetaan liittämällä infinitiivivartaloon e
• astevaihtelu näkyy infinitiivivartalossa: työskennel/lä : työskentelen

Infinitiivi Vartalo Infinitiivin tunnus Taivutus

tulla
 

tul- -la tulen / en tule
tulet / et tule
tulee / ei tule
tulemme / emme tule
tulette / ette tule
tulevat / eivät tule

nousta nous- -ta nousen / en nouse
nouset / et nouse
nousee / ei nouse
nousemme / emme nouse
nousette / ette nouse
nousevat / eivät nouse

ajatella 
 
(huomaa 
astevaihtelu: 
ajatella  :  ajattelen)

ajatel- -la ajattelen / en ajattele
ajattelet / et ajattele
ajattelee / ei ajattele
ajattelemme / emme ajattele
ajattelette / ette ajattele
ajattelevat / eivät ajattele

olla 
 
olla-verbin tai-
vutusvartalo 
muodostetaan 
tavalliseen tapaan 
lisäämällä e, mutta 
yksikön ja moni-
kon 3. persoonan 
muodot ovat poik-
keukselliset

ol- -la olen / en ole
olet / et ole
on / ei ole
olemme / emme ole
olette / ette ole
ovat / eivät ole



4. verbityyppi: huomat/a-verbit 

• infinitiivin -t vaihtelee a/ä:n kanssa
• infinitiivin lopussa on -ata, -ätä, -uta, -ytä, -ota, joskus -eta, -etä, -ita, -itä
• infinitiivin vartalossa -t  -a/-ä ennen persoonapäätettä

Infinitiivi Vartalo Infinitiivin tunnus Taivutus

huomata
 

huomat- -a huomaan / en huomaa
huomaat / et huomaa
huomaa / ei huomaa
huomaamme / emme huomaa
huomaatte / ette huomaa
huomaavat / eivät huomaa

määrätä määrät- -ä määrään / en määrää
määräät / et määrää
määrää / ei määrää
määräämme / emme määrää
määräätte / ette määrää
määräävät / eivät määrää

hypätä 
 
(huomaa 
astevaihtelu: 
hypätä  :  hyppään)

hypät- -ä hyppään / en hyppää
hyppäät / et hyppää
hyppää / ei hyppää
hyppäämme / emme hyppää
hyppäätte / ette hyppää
hyppäävät / eivät hyppää



5. verbityyppi: tarvit/a -verbit 

• infinitiivin lopussa on -it/a, -it/ä
•  taivutusvartalo muodostetaan erikoisella tavalla liittämällä infinitiivivartaloon se 

(ei kuitenkaan koske esimerkiksi verbejä hävit/ä ja selvit/ä)
• ei astevaihtelua

Infinitiivi Vartalo Infinitiivin tunnus Taivutus

tarvita
 

tarvi- -ta tarvitsen / en tarvitse
tarvitset / et tarvitse
tarvitsee / ei tarvitse
tarvitsemme / emme tarvitse
tarvitsette / ette tarvitse
tarvitsevat / eivät tarvitse

häiritä häiri- -tä häiritsen / en häiritse
häiritset / et häiritse
häiritsee / ei häiritse
häiritsemme / emme häiritse
häiritsette / ette häiritse
häiritsevät / eivät häiritse



6. verbityyppi: lämmet/ä -verbit

• infinitiivin lopussa on -et/a, -et/ä
• taivutusvartalo muodostetaan erikoisella tavalla: infinitiivivartalon -t vaihtuu taivutusvartalossa ne:ksi 
(ei kuitenkaan koske esimerkiksi verbejä hävet/ä ja ruvet/a)

Infinitiivi Vartalo Infinitiivin tunnus Taivutus

lämmetä
 
(huomaa 
astevaihtelu: 
lämmetä  :  lämpe-
nen)

lämme- -tä lämpenen / en lämpene
lämpenet / et lämpene
lämpenee / ei lämpene
lämpenemme / emme lämpene
lämpenette / ette lämpene
lämpenevät / eivät lämpene

vanheta vanhe- -ta vanhenen / en vanhene
vanhenet / et vanhene
vanhenee / ei vanhene
vanhenemme / emme vanhene
vanhenette / ette vanhene
vanhenevat / eivät vanhene


